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1. Osobní údaje  
• Jméno a příjmení: Lukáš Bednárik 

• Studovaný obor: Informační management, navazující magisterské 

• E-mail: bednalu1@uhk.cz 
 

Vysílající VŠ: Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu  
Kontaktní osoba: Monika Hebková, monika.hebkova@uhk.cz 
 
Přijímací VŠ: Chang Jung Christian University 
Kontaktní osoba: Elizabeth, ellie@mail.cjcu.edu.tw 
 

2. Příprava pobytu, studium na přijímací škole 
• Jazyk výuky: angličtina 

 
Studium 
 

Výuka probíhala podle předem stanoveného rozvrhu. Z pravidla se jednalo o výuku od 9:00 
do 12:00, následovala obědová pauza a výuka pokračovala od 13:30 do 16:30. V součtu se 
tedy jednalo o 6 hodin výuky denně. Vždy alespoň jeden den v týdnu byl věnován výletu. 
Hodiny ,co se týče teorie a praxe, byly vyvážené. Celkově se mi výuka velmi líbila.  
 
Zakončení předmětů bylo individuální. Jednalo se o například vytvoření závěrečné 
prezentace, dokončení jednoduchého projektu či pouze docházka. 
 

3. Ubytování, strava, doprava, ostatní 
 

Ubytování 
 
Ubytování nám poskytla přijímací VŠ zdarma. Jediný poplatek univerzitě jsme platili za 
exkurze. Jednalo se o 4 900 TWD. Koleje byly odděleny na pánské a dámské bez možnosti 
vzájemných návštěv. Pokoje byly dostatečně vybaveny, nicméně stav, ve kterém se zejména 
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pánské koleje byly, byl poněkud šokující. Celý pobyt jsem bojoval se šváby, i přes veškerou 
snahu a opatření, které jsem během pobytu udělal. Dál byl problém s pavouky a dalším 
drobným hmyzem. Pokoje byly rozděleny po čtyřech. 
 
Krásný kampus nabízel spoustu skvělých volnočasových aktivit. Nicméně v době letní školy 
byla většina z nich uzavřena a nebo nebyla zpřístupněna pro studenty letní školy. Nezbylo 
nám tedy příliš příležitostí, jak trávit volný čas uvnitř kampusu. 
 
Strava 
 
Během letní prázdnin byla školní menza uzavřená. Zároveň byl uzavřen obchod v kampusu, a 
tak pro nákupy či občerstvení jsme se museli pokaždé vydat do blízkého města, které bylo 
vzdálené zhruba 15 minut chůzí. Nicméně v tomto městě byl vždy dostatečný výběr, jak se 
stravovat a ceny se pohybovali nízko. Z pravidla od 50 do 120 TWD.  
 
Doprava 
 
Co se týče dopravy z letiště do školy, já využil High Speed Railway. Jedná se o nejrychlejší 
druh dopravy na dlouhé vzdálenosti na ostrově. Stanici HSR a školu propojuje další vlaková 
linka, jejíž zastávka se nachází hned u školy. Ačkoliv je doprava na ostrově vyřešena dobře. 
Zpětně si nedovedu představit, jak bych se obešel bez skútru, který jsem si zapůjčil. Skútry 
jsou velmi populární na Taiwanu a i přes vysoké nebezpečí v husté dopravě nebo ve špatném 
počasí, ho mohu jedině doporučit. Mě vyšla půjčka skútru na měsíc na 3000 TWD.  
 

4. Finanční podpora, náklady na pobyt, celkové zkušenosti 
 
Finance 
 
Ačkoliv na Taiwanu je nižší cenová hladina, mé výdaje byly poměrně vysoké. Hlavní příčinou 
bylo, že každý víkend jsem se s přáteli vydal objevovat krásy Taiwanu. Nemohu tvrdit, že 
jsem šetřil, ale ani, že jsem bezhlavě rozhazoval peníze. V tabulce níže lze přehledně vidět 
jednotlivé náklady spojené s letní školou. 
 

Druh výdaje Částka v Kč 

Letenky 22 000 
Očkování a léky 11 000 
Pojištění 2 300 
Doprava na Taiwanu (bez skútrů) 4 500 
Skútr a palivo 4 200 
Exkurze 3 500 
Víkendové výlety 5 500 
Strava 4 800 
Ostatní výdaje 
Celkem 

2 600 
60 400 

 
Stipendium bylo 30 000 korun. Jak lze vidět pokrylo zhruba polovinu celkových výdajů. 
 



   
 
 

 

Celkové zhodnocení 
 
Osobně to byl můj první výjezd. Ze začátku jsem byl poněkud skeptický, zda to není příliš 
velký první krok. Okolo výjezdu je spousta zařizování a dalších starostí. Zároveň jsem se 
během pobytu setkal s mnohými nepříjemnostmi. Jednalo o mou neschopnost žít v symbióze 
se šváby a dalšími tvory (nemám na mysli ostatní studenty). Dále jsem si často připadal 
uvnitř kampusu jako ve vězení. Tomu bylo tak z důvodu vysokému stupni ochrany, na který 
v Česku nejsem zvyklý. Koleje byly uzavřeny mezi půlnocí a 5:30. Nikdo se nedostal ani 
dovnitř ani ven. V prostoru kampusu bylo přísně zakázáno pití alkoholu a kouření. Většina 
míst v kampusu jako například posilovna, tělocvična, menza, společenská místnost byla 
uzavřena. Škola nám nemohla poskytnout většinu vybavení na sportování. Když jsme si 
sehnali vybavení sami, neumožnila nám vstup na téměř vždy opuštěná hřiště a kurty. Do 
určité míry tomu rozumím, protože se jedná o první ročník letní školy od pandemie, nicméně 
to dost zhoršilo můj celkový dojem. 
 
Nyní bych se rád dostal k těm pozitivním věcem. Taiwan je velice krásný ostrov s úžasnou 
přírodou, krásnými městy, ale ze všeho nejvíc na Taiwanu žijí skvělí lidé. Našel jsem si zde 
spoustu nových přátel, ale i lidé, které jsem potkal poprvé v životě ke mně byli vždy velmi 
milí a ochotní. Na tento vřelý přístup si člověk velmi snadno zvykne a o to víc pak vnímá 
rozdíly při návratu do Čech. V hromadné dopravě si k nám často lidé sedali a začali si s námi 
povídat. V restauracích z naší návštěvy měli vždy velkou radost a často se s námi chtěli 
vyfotit nebo nám dokonce dali nějaké jídlo navíc zdarma. Každý učitel či student univerzity 
nám velmi pomáhal a usnadňoval nám tím náš život na Taiwanu. Zejména se studenty jsme 
trávili dost času včetně víkendů. Vždy nám s čímkoliv pomohli a zpříjemňovali nám naše 
společné chvíle.  
 
Na závěr bych rád dodal už jen pár slov. Taiwan je velmi odlišná kultura. Lidé mají jiné zvyky 
a chování. Něco nám může být sympatické, něco naopak. I přes všechna negativa jsem nikdy 
nelitoval svého rozhodnutí vycestovat na letní školu na Taiwan. Zpětně to beru jako jedno 
z nejlepších rozhodnutí, co jsem kdy udělal a mohu to každému jen doporučit. 


